
 

  

ZSONGORKŐI LELÁTÓ 
Kővágószőlős Község Önkormányzatának ingyenes lapja - 2021. 12.  szám. Megjelenik 450 példányban 

Tájékoztatjuk Tisztelt Olvasóinkat, hogy lapunk koronavírus-járványra vonatkozó információi és tájékoztatásai a 2021. december 16-i, 

nyomdába adás előtti állapotot tükrözik, azok a lap megjelenésének idejére a vírushelyzetnek megfelelően változhatnak! 

Jön, megy, újra jön, újra megy. Amíg nincs 
vakcina, arra kell berendezkednünk, hogy az 
életünk része az aktuális járványügyi helyzet-
hez való folytonos alkalmazkodás - ezekkel a 

szavakkal zártam tavaly ilyenkor az anyagomat. 

hát itt van…újra…megint… 

Az új szavak tudatunkba égtek COVID 19, 
pandémia, vakcina, oltakozás, rendeleti kor-
mányzás, és a legújabb az omikron… 

ONLINE VOLT a Húsvét, a ballagás, az évzáró, és nyaralni 

igazolással, oltással, karanténnal lehetett menni. 

Néhány hét után a számok emelkedni kezdtek meredeken…. 

megint kötelező a maszk, igazolvány kell mindenhez, első, 

majd második, és most a harmadik oltás…………. lesz ne-

gyedik is? vagy …. sokadik. 

Párommal K.-val igyekeztünk kevés szabadidőnket (volt 

rendezvény elég ahol számítottak ránk...) csendes pihenéssel 

tölteni. 

Bár az idei év nem a megszokott módon alakult a pandémia 

miatt, a képviselő-testület úgy döntött, hogy az advent adta 

várakozást idén is a település lakóival együtt szeretnék meg-

élni. A fennálló koronavírus terjedését megelőző intézkedé-

sek betartása mellett találtak erre megoldást. A négy adventi 

vasárnapon 17-órakor az önkormányzat szervezésében 

közös gyertyagyújtásra került sor, amit az  online felületen 

(facebook, honlap) is meglehet tekinteni, gondolva azokra a 

polgárokra is akik a járványhelyzet miatt nem mertek szemé-

lyesen rész venni.  

Az idei esztendőben az ÁDVENTI vasárnapokon találkoz-

tunk a Buzás Andor Művelődési Ház udvarán, az Újtelepen, 

hogy meggyújtsuk az ádventi koszorún a gyertyát. A telepü-

lés vezetőjének gondolatait követően fellobbanjon a láng. 

Közben lobogott a tűz a kemencében, forralt bor és sütemé-

nyek illatával egy kicsit megálltunk BESZÉLGETNI a régi 

időkről, egy kicsit elmerengtünk a múlton és talán kerestük a 

régi karácsony hangulatát.  

Az aktuális járványügyi szabályok betartásával, ezt a nagyon 

szép ádventi várakozást, hagyományt ami a „Szőlősieket” a 

művelődési ház udvarára vonzza igyekeztek a szervezők 

megtartani, aki eljött láthatta, és megtapasztalhatta ezt az 

érzést. Jó volt „új „ arcokat látni olyanokat akik eddig csak 

„hallottak” A Szőlősi” Ádventi Varázs rendezvényről. Hála 

ennek a digitális világnak, az online médiának az otthonokba 

eljut az ünnepi gyertyagyújtás. A koszorún az első gyertyát 

november 28-án, Sándor Tibor polgármester lobbantotta 

lángra, aki minden vasárnapon meggyújtotta a soron követ-

kező gyertyát. 

Idén különösen szükségünk van a növekvő fényre szívünk-

ben.  

(eRTé) 

Csak úgy... 
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Kővágószőlős Község Önkormányzata tájékoztatja a Lakosságot, hogy a KORONAVÍRUS-JÁRVÁNNYAL kapcsolatos legfrissebb helyi 

információkért KÖVESSÉK honlapunkat (www. kovagoszolos.hu) és hivatalos Facebook-oldalunkat (www.facebook.com/kovagoszolos) 

Interjú a polgármesterrel 

Idei utolsó polgármesteri interjúnk-

ban Sándor Tibor polgármestert 

arra kértük, értékelje a mostani kép-

viselő-testület első közmeghallgatá-

sát, de beszéltünk az egész évről is. 

…Úgy gondolom ebben a járvány-
helyzetben legértékesebb kincsünk 
az egészségünk, így amennyire 
tudunk vigyázzunk magunk és csa-
ládtagjaink, környezetünk egészsé-
gére! 

Polgármester Úr, nehéz éven vagyunk 

túl, fele ilyen volt, fele olyan, júniusig 

rendeleti kormányzás volt. Melyek 

voltak a félév legfontosabb feladatai? 

Nos igen, a rendeleti kormányzás miatt 

kezeink megvoltak kötve. Korábban 

sokkal nyugodtabb volt a világ, tudta 

az ember, hogy mit tegyen, mit és ho-

gyan csináljon, rugalmasan tudtunk 

feladatainkat végezni, de a bizonyta-

lanságnak köszönhetően előre tervezni 

nem tudtunk. A hivatal dolgozói hely-

tálltak az év első félévben is, a szüksé-

ges feladataikat ellátták. A működőké-

pességet a legmegfelelőbben tudtuk 

biztosítani. 

Júniustól újra visszatért az élet. 

Mennyiben változott meg a település 

irányítása? 

Maga az irányítás nem változott, a fe-

ladatok ugyanazok. Könnyebb volt a 

képviselőkkel az együttműködés, tud-

tunk egyeztetni, a kommunikációs fo-

lyamatok gördülékenyebben zajlottak. 

Számos pályázati lehetőséget realizál-

tunk, ebből kifolyólag feladataink szé-

lesebb pályán mozognak.  Megemlíte-

ném, hogy a Magyar Falu program 

eszközbeszerzési pályázatán sikeressé-

gét. A hivatali dolgozói visszatérhettek 

községünkbe, újrakezdődött az ügyfél-

fogadás, visszakapta a falu az életét. 

Utóbbinak hatásaként a munka ennek 

arányosan gyarapodott. A pályázati 

feladatok teljesítése, az arra kapott 

összeg elköltésével, a gépek beszerzé-

sével foglalatoskodtunk. 

Szerencsére a legnagyobb eseményün-

ket, a Zsongorkő Fesztivált meg tud-

tuk rendezni. beszéljünk egy kicsit a 

megvalósításról.  

Nagyon egyszerű, mindig is szerettem 

volna egy ilyen rendezvényt megvaló-

sítani, amely egy szélesebb összefogás 

eredménye lenne. Ehhez rendkívül illet 

a Zsongorkő, igyekeztünk felhívni a 

figyelmet, hogy ez nem egy falunap, 

hanem valami más. A rendezvények 

megszervezésekor fontos hogy mekko-

ra keretből gazdálkodhatunk, az Ön-

kormányzatnak nem volt lehetősége 

pályázatot beadni, így gondolkodtunk, 

hogy miből fedezhetnénk a lebonyolí-

tás költségeit. Ellenben civilszerveze-

teknek volt erre módja és alkalma. Így 

összefogva, az Önkormányzat a helyet, 

különböző kellékeket, a Zsongorkő 

Baráti Kör a fellépők díjait biztosította. 

Nagyon jól működött, a rendezvény 

várakozáson felüli színvonalat hozott, 

bár ez a résztvevők számából egyértel-

műen látszódott. A többi civilszervezet 

támogatása, segítsége, sokat jelentett a 

sikerességhez. Olyanok is megmozdul-

tak ennek kapcsán, akik nem civilszer-

vezet képviselői, hanem magánember-

ként adtak hozzá a programhoz, meg-

említeném a boltosokat. Úgy gondo-

lom, nagyon jó döntés volt civilekkel 

együtt dolgozni, mert az Önkormány-

zat leterhelt, nincs lehetőség sem struk-

turális szempontok miatt, illetve nem 

áll rendelkezésre annyi ember, mint 

ahányra szükségünk lenne.  A követke-

ző évben hasonló elvek szerint igyek-

szünk haladni, ez mindent előre visz. 

Sokkal nagyobb volt a részvétel, az 

emberek, szinte tömegek jelentek meg 

Kővágószőlősön. A többnaposra kitolt 

eseménysorozatként többféle program 

megvalósítása történt.  

Az idei évben a pályázati lehetőségek-

nek köszönhetően Kővágószőlős nagy 

fejlődésre tett szert, talán az elmúlt tíz 

évben nem történt ekkora emelkedés. 

Igen, a legfontosabb, amit régóta szor-

galmaztam az az eszközbeszerzés, hi-

szen azok nélkül nem tudunk fejlődni. 

Az elmúlt évek alatt egy-egy gépezet-

tel sikerült bővíteni eszközparkunkat, 

most több mint 8 millió forintot tud-

tunk pályázati úton szerezni, így most 

már szinte minden olyan eszköz ren-

delkezésre áll,  ami szükséges, itt nem  

a traktorokra, vállgépekre gondolok, 

hanem például a Mária kertnél találha-

tó kút, amivel az ott lévő növényeket 

lehet locsolni, ehhez egy szivattyú kel-

lett, így a legnagyobb melegben is áll 

rendelkezésre víz. A benzinnel műkö-

dő szivattyúknak köszönhetően, mini-

mális költségekkel tudjuk gondozni azt 

a területet. Megemlíteném a zöldhulla-

dék megsemmisítésére vett benzinnel 

működő aprítógépet, illetve az áramfej-

lesztőt, amit akkor használunk ha a 

közelben nincs lehetőség elektromos 

áram. Népkonyha működik Kővágó-

szőlősön, ami sok ember mindennapja-

it könnyíti meg azáltal, hogy a munká-

ból való hazatéréskor nem kell neki 

állnia főzni, így más dolgokkal tud 

foglalatoskodni ahelyett, de ugyanak-

kor többen vannak akiknek egy tál 

életért rengeteget kell dolgozni. El 

tudtuk érni, hogy 100 főnek térítés-

mentesen biztosítsuk a napi egyszeri 

étkezést, nem csak nyáron, hanem té-

len is.  

Lesz bővülés? Mik annak a feltételei? 

Ehhez több feltételnek kell eleget ten-

ni. Elsősorban a konyha átépítésére van 

szükség, amit a következő év első felé-

ben meg is teszünk, azt követően tu-

dunk a bővítésen gondolkodni. 

Bölcsőde, amely nagy siker, hiszen az 

országgyűlési képviselők nagy elisme-

résüket fejezték ki. 

http://www.facebook.com/kovagoszolos
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A kormánypolitika, amely elsősorban a családokra van kihe-

gyezve, a gyermekek születését, nevelését támogatják. A 

gyermek meg nem születésétől különböző lehetőségeket 

biztosítanak szüleik számára és ezeknek a gyermekeknek 

már akár házaik is lehetnek, jogokkal lehetnek felruházva. A 

kisgyermek életútját kíséri végig az állam, amelyhez termé-

szetesen mi is alkalmazkodunk, ebbe a sorba illik bele a Kő-

vágószőlősi Bölcsőde. Egy kisebb családias létszámú bölcső-

dénk mellé, igényt nyílt a bővítésre, emiatt pályázatot nyúj-

tottunk be, mely sikeresen zárult. Megvalósítását úgy képzel-

tük el, hogy egy társasház alsószintjére épül a bölcsőde, 

melynek fedezésére 60 millió forint áll rendelkezésünkre. Az 

építkezés elindult, voltak az elején nehézségek: az építő-

anyag árak az egekben járnak, így az anyagiak tekintetében 

emelést kellett kérnünk. Jövő tavasszal szeretnénk átadni a 

kicsik számára a Bölcsődét, mely egyre biztosabbá válik, 

abban az ütemben halad az építkezést, amit elképzeltünk. Így 

Kővágószőlősön a Bölcsödétől kezdve az iskoláig lehetőség 

nyílik a gyermekeket elhelyezni. Ha már az iskolát említem, 

itt a gazdasági bejárat nyitását, az udvar rendbetételét, a bel-

téri vízelvezetéseket elkezdtük. Ez is alátámasztja azt, hogy 

Kővágószőlősön családok számára biztos lehetőségek vár-

nak, egészen 8. osztályos korukig a gyerkőcöknek biztosított 

az oktatás. Szerencsénkre már több telket is el tudtunk adni, 

de még vannak építésre szánt telkeink. Ezeknek a családok-

nak a telepedési járulékoknál figyelembe vesszük, hogy az 

adott családnak hány gyermeke van, és aszerint biztosítjuk 

nekik az anyagi javakat. 

25 éves az NYMTIT, Kővágószőlős részt vett a létrejöttében 

is. 

Nekem megvannak az első levelezések, amelyek 1994-ben 

íródtak, amikor a baráti kör keretében már elindultam és 

akkor a Paksi Atomerőművet már megkerestem, mert akkor 

már az urán berkeiben elkezdődtek azok a kutatások az alfa-

vágat kihajtásával rajtolt. Akkor még a baráti kör szintjén 

elindítottam, hogy Kővágószőlősnek is legyen rálátása a 

Pakson végzett munkákra, ennyi volt a szándékom. Akkori-

ban nem volt arról szó, hogy egy társulást kell létrehozni, az 

első lépések ezek voltak. Aztán ahogy komolyodott a kuta-

tás, a kőzet elérése előtt, azt kérték tőlem, hogy szélesítsük 

ki Önkormányzati szintre. Az első szerződés tervezetet a 

Paks környéki TEIT példájára készítettem el, amelyet el-

küldtem az akkori polgármestereknek. A legelső polgármes-

terekkel történő találkozást még a Baráti Kör szervezte és az 

akkori anyagi hozzájárulást is az szponzorálta. Ennek a jól 

sikerült beszélgetésnek lett a következménye, hogy 1996 

júniusában Kővágószőlősön aláírtuk az akkori Paksi Atom-

erőművel létrehozott (NYMTIT) szerződést. Mivel a bodai 

aeurolit adta az ötletet a kutatásra, így lett Boda a központ, 

polgármestere pedig a társulás elnöke. 

Polgármester Úr, ne menjünk el a közmeghallgatás mellett, 

amely újra személyesen lehetett, azonban nem sokan éltek 

a lehetőséggel. 

Egyrészt ezt a járványhelyzetnek tudom be, habár korábban 

sem jöttek túl sokan, másrészt úgy gondolom azt az informá-

ciómennyiség, amivel próbáljuk az embereket informálni, 

többek közt az újsággal illetve különböző platformokon va-

gyunk jelen elégséges az lakóközösség számára. A járvány-

helyzettel kapcsolatos új rendeleteket, eseményeket is közzé-

tesszük, mert nem mindenki nézi a tvt, vagy olvassa az újsá-

got a napi aktuális hírekről. A közmeghallgatáson elmond-

tam azokat a számokat, ami a település működéséről, gazdál-

kodásról szól. Ez a legfontosabb, hogy a lakók pontosan 

tudják azt, hogy mi és mennyiből valósul meg a községben, 

milyen irányban és miben kívánunk fejlődni a közeljövőben. 

Ennek a demokratikus rendszernek köszönhetőn a lakóknak 

ekkor lehetőségük nyílik kérdezni arról ami, érdekli őket. A 

lehetőség adott volt, maszkban, de védettségi igazolványhoz 

nem volt kötve a jelenlét, sajnálom, hogy nem éltek sokan 

ezzel a lehetőséggel. 

Az ajtóm mindig nyitva áll mindenki előtt, a hét bármely 

napján várom azokat a lakókat, akiknek kérdésük lenne hoz-

zám. A telefonszámom nyilvános, így azon is bármikor elér-

hető vagyok.  

Hogy tölti az ünnepeket? 

Családom társaságában, gyermekeim, unokáim környezeté-

ben, meghitten. A karácsony a békességről, nyugalomról 

szól, ebben az időben próbálom az év fáradalmait szeretteim 

körében kipihenni. 

Mit kíván a település lakóinak? 

Legfontosabb az egészség. Emellett persze sok mindent kí-

vánok, egy meghitt, boldog ünnepet! Úgy gondolom ebben a 

járványhelyzetben legértékesebb kincsünk az egészségünk, 

így amennyire tudunk vigyázzunk magunk és családtagjaink, 

környezetünk egészségére!  

(eRTé) 

Ingyenes jogsegély szolgálat 
Dr. Németh György jogtanácsos január 3-

án és 17-án 13:00-16:00 óra között a 

Polgármesteri Hivatal tanácstermében az 

egészségügyi előírások 

betartásával.  

Tel: 06-30/989-36-18  

E-mail: 

drnemeth.gyorgy@gmail.com  

Hulladékszállítási naptár: január 
    

   5. szerda KOMMUNÁLIS  

 12. szerda KOMMUNÁLIS 

 13. csütörtök SZELEKTÍV  

 19. szerda KOMMUNÁLIS  

 26. szerda KOMMUNÁLIS 

 27. csütörtök SZELEKTÍV 

Tel:06-30-989-36-18
mailto:email:%20drnemeth.gyorgy@gmail.com
mailto:email:%20drnemeth.gyorgy@gmail.com
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A tervezés szakaszából a 

megvalósítás útjára léptünk – így 

jellemezte Varga Balázs az 

önkormányzati választások óta eltelt 

– és világjárvánnyal nehezített – 

második évet. Az alpolgármester a 

Zsongorkői Lelátó legújabb 

számában megjelent interjúban 

részletesen beszélt a település 

karbantartásáról, a civil szervezetek 

összefogásáról, az elnyert pályázati 

forrásokról. 

A pandémia rányomta a bélyegét az 

elmúlt két évre és sok mindent elvett 

tőlünk – de mit adott a világjárvány? 

Igen, sajnos nagyon sokan elhunytak 

az elmúlt két évben. Voltak köztük 

közeli ismerősök is, amit személy 

szerint nagyon sajnálok. Bárcsak 

többet tehetnék az emberekért.  

Megtanított bennünket  

jobban egymásra figyelni,  

és ráébredtünk,  

hogy közösen együtt  

megbirkózhattunk  

a ránk nehezedő feladatokkal. 

Összefogva, mint ahogy tettük a 

csomagosztásnál, idősek, egyedülállók 

feltérképezése, adataik, elérhetőségük, 

állapotuk regisztrálásánál segített 

abban, ha kell naponta felhívtuk őket, 

és érdeklődtünk a hogy létükről, vagy a 

boltból rendelt árut vittük házhoz. A 

karanténban lévők lelki támogatása 

napi szinten ebben az időben nagyon 

fontos volt. Ehhez a munkához 

mindenkire szükség volt.  

Újtelep „Szőlős” kapuja így említette 

választáskor. Mit sikerült 

megvalósítani az Újtelepen? 

Újtelepen harmadik éve állítjuk a 

közös karácsonyfát, ami nagyon jó 

érzéssel tölt el. Elkészítettük közösen 

az ott lakókkal a játszótér kerítését, 

átadáskor amire még nem volt példa, 

egy jóízű lángos sütéssel jutalmaztak 

az ott lakó szülők. Megmutatta az 

Újtelep összefogását, egy emberként 

jöttek és segítettek. A garázs projekt is 

jól működik, egyre többen élnek a 

lehetőséggel és építenek új garázst. A 

parkolással még akadnak gondok, 

mindenki rendszertelenül össze-vissza 

parkol, ahelyett, hogy megbeszélnék 

egymással és megértenék ez az ő 

virágos kertjük, amit szeretnénk szebbé 

tenni és megőrizni.  Példaértékű az 

összefogás, ha díszítésre kerül a sor. A 

domboldalon szalma bábu, falutábla, 

Márton napi libák, még újságcikk is 

készült a remekművekről. Hát kell 

ennél több? Tavaszra elkészül a mini 

bölcsőde, amit nagyon várunk.  

Zsongorkő Fesztivál, igazi civil 

összefogás volt. Mennyi munkával 

járt? 

A Zsongorkő Fesztivál nagy feladatnak 

indult. Mivel a civil szervezetek 

pályázhattak a forrásra.  A Zsongorkő 

Baráti Kör segített ebben a helyzetben, 

plusz országgyűlési képviselőnk dr. 

Hoppál Péter. Így ez a rendezvény 

három napos fesztivállá nőtte ki magát, 

ami Kővágószőlős életében 

egyedülálló volt. Minden civil 

szervezet nagy részt vállalt a fesztivál 

teljes műsorában, lebonyolításában.  

A fesztivál is jól mutatja,  

hogy kellő összefogással szinte 

mindent meg lehet oldani. 

Ezúton is köszönöm minden résztvevő 

munkáját, nélkülük nem jöhetett volna 

létre.  

A megvalósult eszközbeszerzési 

pályázatról ha mondana pár szót 

alpolgármester úr. 

Régóta terveztük új korszerű gépek 

beszerzését, ami megkönnyíti az itt 

lakók életét, illetve a közmunkások 

munkáját. dr. Hoppál Péter 

segítségével megpályáztuk a 8,2 millió 

forintos eszközpályázatot, amit 

sikeresen megnyertünk. A gépeket úgy 

válogattuk össze, hogy megkönnyítsük 

a kezelők munkáját. Gondolok itt az 

összkerekes kistraktorra, ami kaszával 

rendelkezik, és így a fák alatti területet 

is le tudja tisztítani. Akár az önjáró 

lombszívó, ami könnyű sétával 

kezelhető. Vásároltunk egy ágaprítót, 

amire nagy szükség lesz a zöldponton 

elhelyezett ágak, nyesedékek 

ledarálásához. Gondolkodunk egy 

szakképzett személyzet felvételén, 

úgynevezett falugazdára lenne 

szükségünk.  

Advent Varázs igazi különlegesség az 

idén több helyszínen, Milyen ötlet 

alapján valósult meg? 

Szerettük volna az idei adventet 

egyedivé tenni, ezért úgy gondoltuk 

megosztjuk a helyszíneket, és Szőlős 

történelmében először az első adventi 

ünnepséget az Újtelepen kezdjük. Ezt 

követően a faluban folytatjuk a 

kemencés udvarban, ahol egy közös 

vacsorával kedveskedünk az ünneplők 

számára. A harmadik adventre a Buzás 

Andor Művelődési Házban kerül sor, 

ahol kézműves vásárt tartunk, és a 

gyerekek számára kézműves 

foglalkozást. A negyedik, illetve utolsó 

adventi gyertya gyújtásra az Újtelepi 

iskolaudvarban, egybekötve az idősek 

karácsonyával, ami a sportcsarnokban 

lesz. Úgy gondoltuk így kedveskedünk 

az idősebbeknek, amint az Ő 

rendezvényük véget ér, az udvaron 

kezdetét veszi az adventi ünnepség, 

ahol sok szeretettel várjuk őket. A 

rendezvények célja az Újtelep és a falu 

közösségének összetartása, és 

megerősítése.  

Milyen célokat szeretne a 

közeljövőben megvalósítani? 

Úgy gondolom, az elmúlt év a 

bizonyíték arra, hogy mint a bajban, 

mint pedig mulatságban helyt tudtunk 

állni, és össze tudtunk fogni a közös 

célok érdekében. Szeretném, ha 

mindenki sajátjának tekintené a 

települést.  

Örülnék, ha  

minél többen részt vennének  

a falu életében és közösségében. 

Köszönöm a közös munkát és a 

rengeteg támogatást.                   (eRTé) 

Egy levegőt szívunk - interjú Varga Balázs alpolgármesterrel 
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Kővágószőlős Község Önkormányza-

tának választott képviselői közül Vár-

nai Józseffel készítettünk interjút, meg-

kérdezve őt képviselői pályájának ed-

digi tapasztalatairól, a községet érintő 

éppen aktuális ügyekről. 

A koronavírus járvány okozta helyzet-

ben a képviselő-testület működése is 

korlátokba ütközött. Ez mennyiben 

nehezíti meg a képviselői feladatainak 

ellátásában?  

Mivel a testület a rendeleti kormányzás 

alatt nem ülésezett, így nem voltak 

testületi ülések ezért a polgármester úr, 

és az alpolgármester úr telefonon tájé-

koztatott az aktuális megoldandó fela-

datokról. Személyesen is többször jár-

tam a hivatalban tájékozódni. 

Hogyan tud a mindennapi események-

ről tájékozódni?  

A mai világban megvannak a lehetősé-

gek mindenki számára, ha meg szeret-

ne tudni valamit, gondolok itt a telefo-

nok, honlap biztosította információk. A 

képviselői email címemre is minden 

anyagot megkapok, ami a munkához 

szükséges. Ha valamivel nem vagyok 

tisztában az önkormányzat ügyintőzői 

bármiben segítenek. 

Képviselői tevékenysége során, milyen 

ügyekben tudta az önkormányzat 

munkáját segíteni? Milyen célokat 

szeretne a közeljövőben megvalósíta-

ni? 

A járványügyi korlátozások feloldása 

után részletes tájékoztatást kaptunk a 

polgármester úrtól az elvégzett felada-

tokról, és a szükséges intézkedések 

meghozataláról. Képviselőként részt 

veszek az önkormányzati rendezvé-

nyek szervezésében, lebonyolításában, 

gondolok itt a Zsongorkő Fesztiválra, 

ami nagyon nagy munkával járt. Az 

Adventi vasárnapokon is, ha munkám 

engedte igyekeztem részt venni és te-

vékenyen bekapcsolódni a szervezésbe.  

(eRTé) 

Interjú a képviselővel 

Online közmeghallgatás 

Az NYMTIT a járványhely-

zetre tekintettel és társulási 

tagok javaslata alapján, a la-

kosok biztonságát szem előtt 

tartva úgy döntött, hogy a 

korábbi évek gyakorlatától 

eltérően idén is online tartja 

meg az év végi közmeghallga-

tást.  

A törvényi rendelkezés miatt 

Kovács Győző Boda polgár-

mestere, a Nyugat-mecseki 

Társadalmi Információs Elle-

nőrzés és Településfejlesztési 

Önkormányzati Társulás 

(NYMTIT) elnöke a 2021 évi 

beszámolóját online tartotta 

meg a bodai polgármesteri 

hivatalban. A tagtelepülések 

polgármesterei és polgárai az 

interneten keresztül csatlakoz-

hattak a rendezvényhez.  

A beszámoló anyaga az 

nymtit.hu oldalon megtalálha-

tó. 

 A feltett kérdésekre a vála-

szokat az érintettek írásban 

kapják meg.                  (eRTé) 
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Kővágószőlős Község Önkormányzatának választott kép-

viselői közül ezúttal Nagy-József Lászlónéval készítet-

tünk interjút, megkérdezve őt képviselői pályájának ed-

digi tapasztalatairól, a községet érintő éppen aktuális 

ügyekről. 

A koronavírus járvány okozta helyzetben a képviselő-

testület működése is korlátokba ütközött. Ez mennyiben 

nehezíti meg a képviselői feladatainak ellátásában?  

Gyakorlatilag 2020 októberétől, 2021. június 28-ig nem volt 

testületi ülés. Ezen az első ülésen néztük át a polgármesteri 

határozatokat, és rendeleteket. Érdekes helyzet, amikor úgy 

kérdezünk, vagy mondunk véleményt, hogy már az esemény 

után vagyunk. Kicsit tudathasadásos állapot. Meg kell je-

gyeznem Polgármester úr ez idő alatt, számunkra teljesen 

vállalhatatlan határozatokat, rendeleteket nem hozott, nem 

mindenbe értetünk egyet, de törekedtünk a konszenzusra. 

 A lakossággal találkoztunk, így közvetlenül tudtak hozzánk 

fordulni. Mindenki azon volt, hogy a felmerülő problémákat 

megoldjuk. Igyekeztem az idősekkel, és a rászorulókkal a 

kapcsolatot tartani. Sikerült egy olyan kis csapatot összehoz-

ni, akiknek a segítségével, több családnak tudtunk segíteni, 

felajánlott hűtővel, tv-vel, ágyneművel, takaróval, ruhával, 

cipővel, sok mindennel. Nagy szükség van az odafigyelésre, 

és nem csak időseknél.  

Nehézség abból adódott, hogy nem volt a havi rendszeres 

megbeszélés, tájékoztatás. Sokszor kellemetlen volt, hogy 

rám kérdeztek és nem tudtam válaszolni. Jó lett volna, ha 

minden hónapban kapunk egy írásos beszámolót, mind az 

önkormányzatot érintő, mind hivatalt érintő ügyekről.  

Hogyan tud a mindennapi eseményekről tájékozódni?  

Legegyszerűbben úgy, ha bemegyek az önkormányzatba, és 

megkeresem a Polgármester urat, vagy Varga Balázs alpol-

gármestert, illetve az adott üggyel foglalkozó ügyintézőt, 

akihez a kérdés tartozik. Én ezt megtudom tenni, mert nyug-

díjas vagyok. Azon képviselő társaim, akik dolgoznak, ezt 

telefonon tudják megoldani. 

Sajnos a testületi ülések olyan időpontban vannak, hogy akik 

dolgoznak, azok nem mindig tudnak részt venni rajta, mert 

nem minden esetben engedik el Őket a munkahelyükről.  

Képviselői tevékenysége során, milyen ügyekben tudta az 

önkormányzat munkáját segíteni? Milyen célokat szeretne 

a közeljövőben megvalósítani? 

Nagy örömömre nyert a játszótér pályázat, amiben segéd-

keztem.  

A Bakonyai Idősek Napközi otthonával kialakított jó kap-

csolat révén, oda vissza tudunk segíteni egymásnak.  

A körzeti megbízottakkal is, sikerült egy két eredményt elér-

ni. Távoztak a falunkból olyan emberek, akik a közösségi 

normát megsértették. Talán a jogosítvány nélküli vezetést is 

sikerült valamelyest visszaszorítani, de itt a lakosság segítsé-

gére is szükség lenne. 

Az illegális szemétlerakást is figyeljük. Nem értem, ha vala-

ki kocsival elviszi az út szélére, az erdőbe a szemetét, miért 

nem viszi a Pécsi Biokom Szigeti Tanyai telephelyére.  

Csak közösen tudunk célokat megvalósítani, a testület és a 

település lakósága. Lehet nekem a legszuperebb ötletem, ha 

a többiek nem állnak mellé, illetve a pénz fedezet nincs meg 

rá.  

Nagyon szeretném, ha a bölcsőde, az iskola mögötti parkoló, 

a játszótér építési munkáinak befejezése után, az Újtelep is 

másképp nézne ki.  

Itt szeretném gratulációmat kifejezni a lelkes csapatnak, akik 

az ősszel a kedves figurákat készítették, és hangulatossá 

tették az Újtelep tereit. Sokan csak azért bejöttek a faluba, 

hogy fényképet készítsenek, mivel az ismerőseik facebook 

oldalán látták a képeket, és megtetszett nekik. 

Az Öreg Iskolának az állapota nagyon leromlott, valamit 

tennünk kell. 

A faluban levő utak kátyúzása is fontos lenne. Bonyolítja a 

helyzetet, hogy egy része a közúthoz, és van ami falúhoz 

tartozik.  

A tájékoztatáson javítanunk kell. Ezt a közmeghallgatáson is 

jelezték. Sajnos igazuk van nem léptünk előre semmit. Pedig 

rengeteg lehetőség van, amit egyáltalán nem használunk ki. 

Nagyon sok feladat van, töredékét említettem. Csak közös 

munkával, és akarattal lehet előrébb lépni. 

Kívánok a településünk összes lakójának jó egészséget, nyu-

godt, békés szép karácsonyi ünnepeket, és eredményekben 

gazdag boldog újévet!  

(eRTé) 

Interjú a képviselővel 
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Interjú a képviselővel 

Kővágószőlős Község Önkormányza-

tának választott képviselői közül 

Maurer Péter készítettünk interjút, 

megkérdezve őt képviselői pályájá-

nak eddigi tapasztalatairól, a közsé-

get érintő éppen aktuális ügyekről. 

A koronavírus járvány okozta helyzet-

ben a képviselő-testület működése is 

korlátokba ütközött. Ez mennyiben 

nehezíti meg a képviselői feladatainak 

ellátásában?  

A képviselő - testület minden hónap 

utolsó hétfőjén ül össze az előterjeszté-

seket, határozattervezeteket megbe-

szélni és erről szavazni. Előfordulnak 

rendkívüli helyzetek és témák is.  Így 

az utolsó ülésen, ami kivételesen egy 

szerda délutáni napon volt a B.A. Mű-

velődési Házban az Idősek Karácso-

nyának a megtartásáról ill. elhalasztás-

ról is szó volt. Az idősek közül sokan 

félnek és jogosan a járványhelyzettől. 

Ez a napokban is visszatérő téma kö-

zöttünk. Legyen mindenkinek az aka-

rata szerint. 

Bármennyire szép gondolat az Idősek 

Karácsonyát megrendezni és együtt 

elkölteni a vacsorát, vegyük figyelem-

be a jelenlegi helyzeteket. Nem értet-

tük meg egymást. Reméljük rendben 

lezajlik az ünnepi vacsora. Úgy gondo-

lom, az idősek nem haragudtak volna 

meg ezért az egyfajta figyelmességért 

és törődésért, hogy nem tartjuk meg a 

vacsorát zárt helyen. Lehet másképpen 

is ünnepelni és lehet úgy is értékes az 

ünnep mindenki számára!   

Hogyan tud a mindennapi események-

ről tájékozódni?  

A mindennapi eseményekről csokorba 

szedve kapok híreket Nagyné Zsuzsa 

képviselőtársamtól.  

 Már többször felvetettük még a jár-

vány alatt is a gyakoribb tájékoztatást 

az emberek felé és a község internet 

oldalának/honlapjának élőbbé tételét. 

Közmeghallgatáson is szóvá tették, 

jogosan! A virtuális térben még képe-

ken keresztül is belehetne mutatni a 

települést és környékét. Ha valaki pél-

dául Debrecenben az otthonában ráke-

res az oldalra és megnézi a helyi neve-

zetességeinket  biztos vagyok benne 

azt mondja: ide el kell jönnöm. Akkor 

rámegy a vendégházak oldalunkra is, 

ahol rövid infót talál elérhetőségekkel. 

A vendégházaknak amúgy is 

van saját oldalúk ott több 

mindent meg tudhatnak.                    

 2017 telén a templomunk-

ban volt egy vetítés projek-

torral a településről készült 

fotókból. Akiknek a fotóit 

bemutatták a vetítés során: 

Ulrich Sándorné, Szurcsik 

József, Nagy-József László 

és jómagam. Csak a magam 

nevében nyilatkozhatok, a 

többiek nevében nem. Na-

gyon szívesen felajánlom a 

fotóimat a megújulás jegyé-

ben a Kővágószőlős Község 

hivatalos internet oldalára. 

Hadd frissüljenek az infor-

mációk a községről, ebbe az 

újtelepi társasházak is bele-

tartoznak. Szép képek van-

nak együtt a hegyről és a 

társasházakról. A többiek 

fotóit a laptopomon őrzöm, 

ha ők is úgy gondolják eze-

ket rendelkezésére bocsátom 

az önkormányzatnak, hogy 

feltegyék a hivatalos honlapra. Sőt 

biztos vannak még mások is, akik oly-

kor-olykor fotóznak a községben és 

szívesen adnának digitális képeket az 

oldalra!     

Képviselői tevékenysége során, milyen 

ügyekben tudta az önkormányzat 

munkáját segíteni?  

Utoljára a faültetés előkészítésében a 

volt TSZ feletti területen a gáz vezeték 

védőtávolságát néztem át, milyen tá-

volságban megfelelőek a fáknak az  

elültetése. Később nehogy kivágásra 

kerüljenek a védőövezeten belüli elhe-

lyezés miatt.   

Milyen célokat szeretne a közeljövő-

ben megvalósítani? 

Jó a kérdés.  

- Egész közeljövőben, talán valamikor 

tavasszal szeretném segítséggel felújí-

tani a templom előtti Istár keresztet. 

Kitisztítani a lábazat környékét, az 

odafolyó esővizet valahogy elvezetni. 

Majd ebben is kell segítség, merre le-

hetne levezetni a csapadékvizet. És 

persze újra kell festeni a kerítést, a 

keresztet. Nagy érték, régmúlt időket 

idéz.  

Most már biztos a hátralévő 2 év is a 

járványhelyzetben fog eltelni. Különle-

ges helyzet! Ilyen képviselő-testületi 

ciklus még soha nem volt. Sajnos más 

idők jönnek. A világjárvány figyelmez-

tetés, hogy nagyon önző világot terem-

tettünk magunknak. Versenyszellem-

ben élünk, csak nekem jobb legyen, a 

másik ember nem számít. Csak közben 

saját magunkat veszíthetjük el és azon 

keresztül mindent és mindenkit.   

Mindig vannak pillanatok, amikor rá-

ébredhetünk, nem jó irányban me-

gyünk. Vannak jó pillanatok, hogy 

ebből most jól kijöjjek: ilyen a Kará-

csony. 

Mostan kinyílt egy szép rózsavirág 

Akit régen várt az egész világ 

Betlehemben kibimbódzott zöld ág 

Királyi nemből nagy méltóság 

…. 

Üdvöz légy Jézusunk, kis királunk 

Akit szegénységben itt találunk 

Vedd kedvesen a mi ajándékunk 

Légy mindenkor mi oltalmunk 

 
Mindenkinek Békés, Boldog Kará-

csonyt kívánok!Újesztendőben pedig 

új dolgokat tenni és helyet csinálni a 

jónak! 

(eRTé) 



 

8 

Magyarországon a képviselő-

testületeknek évente legalább egy alka-

lommal közmeghallgatást kell tartani-

uk, ahol a település lakossága kérdése-

ket, észrevételeket, javaslatokat fogal-

mazhat meg a képviselő-testület és a 

polgármester felé. 

Kővágószőlős Község Önkormányza-

tának Képviselő-testülete 2021. no-

vember 29-én közmeghallgatást tartott 

a Művelődési Házban.  

A lakossági felszólalások előtt Sándor 

Tibor polgármester röviden összefog-

lalta a 2020 márciusától elvégzett fon-

tosabb feladatokat. Tette ezt azért két 

évre visszamenőleg, mert a koronaví-

rus-járvány miatt tavalyi évben nem 

volt lehetőség közmeghallgatást tarta-

ni. 

Sándor Tibor kiemelte 2020. év elején 

sajnos elérte hazánkat is a koronavírus-

járvány. Az év első felét a bizonytalan-

ság jellemezte az egész országban. A 

Kormány veszélyhelyzetet, védekezési 

költségvetést vezetett, be melyhez Ön-

kormányzatunk is hozzájárul saját költ-

ségvetéséből. (gépjárműadó korábban 

itt maradó 40 %-a is a központi költ-

ségvetésbe kerül továbbutalásra.). Az 

idei évben a gazdaság újraindítása ér-

dekében a kis- és középvállalkozások 

az iparűzési adó felét fizetik az Önkor-

mányzat költségvetésébe. A Képviselő-

testület, valamint polgármesterként 

személy szerint is meghoztam azokat a 

döntéseket, melyek a településen a 

védekezéshez, a járvány visszaszorítá-

sához szükségesek voltak. 

A településvezető hangsúlyozta a  

Képviselő-testület minden olyan pályá-

zati lehetőséget megragad, ami a tele-

pülés fejlődése, az épületeink felújítá-

sa, a gyermekek nevelése, tanítása, a 

rászorult emberek, családok támogatá-

sa miatt fontosnak tartunk.  

Beszámolójában Sándor Tibor kitért az 

idei sikeres pályázatokra, a megkezdett 

beruházásokra, és ismertette a jövőbeli 

elképzeléseket. 

Végszóként köszönetet szeretnék mon-

dani mindenkinek, civil szervezetek-

nek, vállalkozóknak, magánemberek-

nek, akik segítették, támogatták az 

Önkormányzat munkáját, akár egy jó 

ötlettel, annak megvalósításában való 

részvétellel, szakmai segítséggel, anya-

gi támogatással, zárta beszámolóját 

Sándor Tibor Kővágószőlős polgár-

mester. 

Kár, hogy csak nyolcan 

voltak kíváncsiak a tele-

pülés elmúlt egy éves mun-

kájának ismertetésére… Ta-

lán majd jövőre többen le-

szünk.  

(eRTé) 

Közmeghallgatás 2021 
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Tisztelt Garázstulajdonosok! 

Az Önkormányzat felhívja mindazon 

garázshasználók figyelmét, akik az 

Újtelepen önkormányzati tulajdonú 

közterületen épített garázzsal rendel-

keznek, hogy amennyiben erre az el-

múlt időszakban még nem került sor, 

akkor mielőbb keressék fel a Hivatal-

ban ügyfélfogadási időben Mosgai 

Gyöngyi adóügyi ügyintézőt adat-

egyeztetés céljából. 

Köszönettel: Dr. Szurdi Bálint kiren-

deltség vezető 

 

 A Pellérdi Közös Önkormányzati 

Hivatal Kővágószőlősi Kirendeltsé-

gének minden dolgozója nevében 

ezúton szeretnék békés, boldog 

karácsonyi ünnepeket és sikerek-

ben gazdag újévet kívánni minden 

kedves kővágószőlősi lakosnak! 

 

Emlékezés az elődökre 

77 éve, a második világháborúban el-

hunyt körjegyző dr. Ágoston József 

emléktáblájánál helyezte el a megemlé-

kezés koszorúját Kővágószőlős Község 

Önkormányzata nevében Sándor Tibor 

polgármester és Dr. Szurdi Bálint ki-

rendeltség vezető.  

Tisztelt ügyfeleink, tisztelt lako-
sok! 

Ezúton tájékoztatjuk Önöket, hogy 

irodánk 2021. december 15-től 2022. 

január 04-ig a családsegítő szabadsága, 

illetőleg az ünnepek miatt zárva tart. 

Szász Hajnalka telefonon, illetőleg 

pécsi kistérségi központunkban (Pécs, 

Megye u. 22.) személyesen is elérhető 

lesz az alábbi napokon: 

2021. december 22. szerda; december 

23. csütörtök és 2021. december 28. 

kedd, illetve december 29. szerda. 

Kérjük, hogy sürgős esetben hívják a 

30/476-1108-as vagy a 30/476-1385-ös 

elérhetőségeinket, ahol kollégáink fo-

gadják hívásukat. 

Megértésüket köszönjük! 

Mindenkinek békés, élményekben gaz-

dag karácsonyt és szeretettel teljes bol-

dog új esztendőt kívánunk! 

Bursa Hungarica  

A Bursa Hungarica Felsőoktatási Ön-

kormányzati Ösztöndíjrendszer 

(továbbiakban: Ösztöndíjrendszer) 

2022. évi fordulójára benyújtott pályá-

zatok elbírálásával kapcsolatban Kővá-

gószőlős Község Önkormányzata 

(továbbiakban: Önkormányzat) a dön-

tés összesítő adatait a következők sze-

rint hozza nyilvánosságra: 

PÁLYÁZÓK SZÁMA ÖSSZESEN: 

1 fő (A típus) 

TÁMOGATOTTAK SZÁMA 

(FORMAILAG ÉS JÖVEDELMI-

LEG IS MEGFELELTEK): 1 fő 

ÖSSZESEN MEGÍTÉLT TÁMO-

GATÁS „A” TÍPUS: 2021/2022. 

TANÉV MÁSODIK ÉS 2022/2023. 

TANÉV ELSŐ FÉLÉVÉRE (10.000,

- FT/FŐ/HÓ): 100.000,- Ft 

A pályázatokat Kővágószőlős Község 

Önkormányzat Képviselő-testülete 

118/2021. (XI.08.) számú határozatá-

val bírálta el és döntött a megítélt tá-

mogatásokról. 

Tájékoztatjuk a Tisztelt Pályázókat, 

hogy a személyükre vonatkozó döntést 

- igény esetén -  a Pellérdi Közös Ön-

kormányzati Hivatal Kővágószőlősi 

Kirendeltségén (7673 Kővágószőlős, 

Rákóczi út 34.) tekinthetik meg, ügy-

félfogadási időben. 

A pályázó a döntés ellen fellebbezéssel 

nem élhet, érdemben nincs helye jogor-

voslatnak. A támogatási döntéssel 

szemben kifogást eljárásjogi jogsza-

bálysértésre történő hivatkozással, a 

döntésről szóló értesítés kézhezvételét 

- elektronikus úton küldött értesítés 

esetében annak megérkezését - követő 

5 napon belül lehet benyújtani a Pellér-

di Közös Önkormányzati Hivatal Jegy-

zőjéhez. 

Hírek, információk 

Hulladékszállítási naptár: 
december 

 
  1. szerda KOMMUNÁLIS  

  2. csütörtök SZELEKTÍV  

  8. szerda KOMMUNÁLIS  

15. szerda KOMMUNÁLIS  

16. csütörtök SZELEKTÍV 

22. szerda KOMMUNÁLIS  

29. szerda KOMMUNÁLIS 

30. csütörtök SZELEKTÍV 

Ingyenes jogsegély szolgálat 

Dr. Németh György jogtanácsos 

december 6-án és 13-án 13:00-

16:00 óra között a Polgármesteri 

Hivatal 

tanácstermében az 

egészségügyi 

előírások betartásával.  

Tel: 06-30/989-36-18  

E-mail: 

drnemeth.gyorgy@gmail.com  

Tel:06-30-989-36-18
mailto:email:%20drnemeth.gyorgy@gmail.com
mailto:email:%20drnemeth.gyorgy@gmail.com
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Az idei év, mindenkit kényszerűen 

érintő módon, más, mint a tavalyi...  

Így a kővágószőlősi Mikulás ünnepség 

az előző esztendőkhöz képest is válto-

zott. Az öröm azonban változatlan ma-

radt. A piros ruhás Télapó a meleg 

kemence mellett találkozott az ott fel-

sorakozó, csillogó szemű nebulókkal. 

A messziről érkezett, hosszú szakállú 

vendéget, ahogyan az illik, ének és 

vers köszöntötte. A Kővágószőlős ön-

kormányzatának köszönhetően vala-

mennyi apróság finomságokkal megra-

kott csomagokat kapott a jó szívű Mi-

kulástól. Mint azt Sándor Tibor polgár-

mester elmondta, idén egy kicsit más-

ként kapnak ajándékot a gyerekek, nem 

ment az óvodába és az iskolába a Mi-

kulás, hanem a Művelődési Házban 

várta a gyerekeket és azokat a szülőket 

akik elhozták a csemetéiket.  

(eRTé) 

A Mikulás a Művelődési Ház udvarára érkezett 

Gyógyszertár   

nyitvatartási idő 

 

Hétfő: 8.00-11.00 

Kedd: 15.00-17.00 

Szerda: 8.00-11.00 

Csütörtök: 9.30-12.30 

Péntek:  9.00-12.30 

Szombat, vasárnap és munkaszüne-

ti napokon ZÁRVA. 

Cím: 7673 Kővágószőlős, Újtelep. 
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Kevés munka akad, mely nehezebb és 

veszélyesebb a bányászlétnél. A kezde-

ti időkben bizony sokan estek áldozatul 

hivatásuknak, ezért „jó szerencsét” 

kérve Istenhez fohászkodtak oltalo-

mért. Ehhez választották közvetítő 

szentjüknek Szent Borbálát. A hazai 

bányászat a 18. században jött létre. A 

mélyművelésű bányászat a 19-20. szá-

zadban alakult ki. Ekkor már Európa 

szerte ünnepelték a bányásznapot, a 

Borbála naphoz igazodva, minden év-

ben, a december 4-ét követő vasárna-

pon. Magyarországon a II. világhábo-

rút megelőzően a bányászok ünnepét 

az ország különböző pontjain eltérő 

időben tartották. 1951-től egységesen, 

az 1919. szeptember 6-án eldördült 

tatabányai csendőrsortűz, valamint az 

1950-es, nagy bányaszerencsétlenség 

áldozatai előtt tisztelegve, szeptember 

első vasárnapján emlékeznek meg e 

küzdelmes munka hőseiről. A hazai 

bányászat háttétbe szorulásával az ün-

nep más tartalmat kapott. Hagyomá-

nyát az egykori bányászok ápolják, 

emléket állítva a föld kincsének, a haj-

danvolt társaknak.  

Bányásztelepülés lévén, Kővágósző-

lősön ugyancsak tradíció a bányászok, 

a volt uránbányászat előtt való főhaj-

tás. Ünnepi beszédében Sándor Tibor 

polgármester kiemelte – egy valami 

máig nem történt meg, ez a térség gaz-

dasági rehabilitációja, ha annak idején 

nem engedik el a dolgozók tömegét a 

szélrózsa minden irányába, kiszúrva 

szemüket néhány forinttal, hanem üze-

meket, gyárakat, vállaltokat telepítenek 

a máig üresen álló területekre, akkor 

most emelt fővel emlékezhetnénk meg 

azokról, akiknek a nevük itt szerepel a 

réztáblán. A választ nem Önöktől, az itt 

megjelentektől várom.   

A település nem felejtette múltját. Kő-

vágószőlős Önkormányzatának képvi-

seletében Sándor Tibor polgármester, a 

Magyar Urán Zrt. képviseletében Ben-

kovics István, a Zsongorkő Baráti Kör 

nevében Kovács Sándor és Molnár 

Ferenc, a MECSEKÉRC Zrt. képvise-

letében Soós Péter, a MUBE nevében 

Turi Gyula, Berta Zsolt, és Ulrich Ká-

roly, a Bányász-Kohász Egyesület ré-

széről Hideg József, és Berta József, 

helyezte el a tisztelet virágait december 

4.-én délután, a Bányászati Múzeum 

udvarán a bányász szobornál.  

Mi pedig csendben, az ünnepeltekre 

gondolva, kívánjunk „Jó szerencsét!” 

A zsongorkofesztival.hu oldalon egy 

rövid film is megtalálható az esemény-

ről.  

(eRTé) 

Szent Borbála védje a bányászokat! 

Borbála a bányászok, kohászok, 

tüzérek, tűzszerészek, ágyú- és 

harangöntők, a várak, erődök vé-

dőszentje, akit pálmaággal, to-

ronnyal, kehellyel, könyvvel szok-

tak megörökíteni. A középkori 

városok puskaporos tornyát gyak-

ran nevezték el Szent Borbáláról, 

hogy a szent segítsen megóvni a 

veszélyes anyagot a felrobbanás-

tól.  
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2021-es visszatekintő  

Üdvözlök Mindenkit! Vegyes érzelmekkel gondolunk vissza 

a 2021-es évre. Az esztendő első harmadában a vírus miatti 

bezártságot, lassan váltotta fel az óvatos tervezgetés idősza-

ka. Májusi első összejövetelünkön, a megnyíló 

„pálya”minden sávjára értékes programokat terveztünk, ha 

kellett formabontó időpontra. Igyekeztünk a hagyományosak 

mellé izgalmas, szélesebb közösséget érintő rendezvényt 

útnak indítani. Lássuk, mik is voltak ezek… 

Elsőként a szervezésében és anyagi támogatásában már elő-

készített, Medgyessy Ferenc Művészeti Műhely festőit hív-

tuk nyári alkotótáborba. Alkotói munkájuknak Önkormány-

zatunk biztosított megfelelő helyszínt a művelődési házban.  

Szokásos programjaink közül a kirándulást kedveljük leg-

jobban. A járványügyi szigorítások lazítása után megnyíltak 

a belföldi utazási lehetőségek. Az oltási papírok, szálláshe-

lyek foglaltsága, díjai ellenére sikerült egy élmény dús, két-

napos programot összeállítani. A Dunakanyar (Visegrád, 

Esztergom- magáért beszél), Tata (Tatai Patara, történelmi 

fesztiválja), Siófok („meglepi”hajóút) izgalmas látnivalói 

vártak a Baráti Kör és a Nyugdíjas Klub kirándulóira.  

Az év legnagyobb szabású eseménye a hagyományteremtő, 

három napos Zsongorkő Fesztivál volt, amivel önkormány-

zatunk csatlakozott az augusztus 20-i országos Szent István 

napok rendezvénysorozatához. A Baráti Körnek tevőleges 

része volt az esemény létrejöttében mind a szervezésben, 

mind a Magyar Falu Program keretén belül megnyíló támo-

gatási lehetőség, sikeres pályázatával megteremtve a három-

napos rendezvény anyagi hátterét. 

 A Fesztivál keretén belül, formabontó módon, augusztusban 

tartottuk meg a XXVIII. Jakab-hegyalja Borversenyünket. 

Bár a szőlős környéki fehérborok állítólag „vírusölő” hatású-

ak, azért maradt bemutatni való a pandémia utánra is a kész-

letekből a pincékben. Sőt, a bíráló bizottság, meglepetésre 

24 aranyérmes mintát talált. A díjnyertes borok gazdái által 

felajánlott borokból, a fesztiválon bemutató kóstolót tarthat-

tunk, hagyományteremtő célzattal. Baráti Kör által patronált 

MF Művészeti Műhely 25 zsűrizett alkotását bemutató tár-

lat megnyitója a 20-i ünnepi program része volt.  

Fontos, immáron 11-ik alkalommal megrendezett, hagyo-

mányápoló programunk volt, az egykori MÉV III-as üzemi 

dolgozóinak találkozója. 200-nál több idős bányász jött el! 

Úgy gondoljuk és az önkormányzat is osztja véleményünket, 

hogy méltatlan lenne, ha a bányász emlékeket veszni hagy-

nánk.  

Szeptember sok programot hozott még – igyekeztünk rászer-

vezni ezekre - így jelen voltunk az Autómentes napon - közö-

sen más egyesületekkel – felkerestük a Paks II. interaktív 

kamiont és megkóstoltuk a Kun Szőlészet finom csemegesző-

lőit is. Jelen voltunk és szponzoráltuk az iskolánk által szer-

vezett futball eseményt, a Zsongorkő Kupát.  

Baráti Kör október 5-én tartotta tisztújító közgyűlését. A 

tagság akaratának megfelelően, az új vezetőség változatlan 

összetételben kapott bizalmat. 

Tavasz óta készülődtünk rá és vártuk a kirándulást a Vadá-

szati Világkiállításra.  Nyugdíjasainkkal közösen – a nyitó-

napra időzítettük a látogatást. Nem csalódtunk, rengeteg 

különleges látnivaló, attrakció volt - kóstolhattunk vadétele-

ket, borokat is – élveztük egymás társaságát, szép nap volt… 

Hát ez nem igaz! Csak nem szabadulunk a COVID-tól!  

Baráti Körnek az újbóli szigorítás előtt utolsó pillanatban, 

még sikerült viszonylagos korlátozás nélkül megrendeznie, 

két etalon rendezvényét. Az egyik a Márton napi Bormust-

ra volt, mellyel egyik legnépszerűbb újjáéledő hagyomá-

nyunkat elevenítjük fel. A mustra nagyon tartalmasra sike-

rült – mind borszakmai, mind kulturális programrészét te-

kintve. A másik rendezvényünk a VIII. Kolbásztöltő verseny 

„szólt” legnagyobbat. Többen jöttek el, mint tavaly – annak 

ellenére, hogy a vírus miatt néhányan csapat le is mondta.  

Sajnos az utóbbi hetekben a járvány újra csúcsokat dönt, 

mintegy keretbe foglalja az idei évet. Észrevenni, hogy a 

körünkben oly népszerű, szívet-lelket melengető adventi 

közösségi rendezvényeinken is kevesebben vannak. Főleg a 

zártteres programok megtartása a problémás – tkp. emiatt 

döntött a Baráti Kör legutóbbi összejövetelén, az évzáró 

rendezvényünk elhalasztásáról is. Nem maradhatott viszont 

el a Szent Borbála napi főhajtás volt uránbányászaink előtt 

- koszorúkkal rótták le tiszteletüket önkormányzatunk, a 

ZSBK és az urános szervezetek képviselői a Bányászati Mú-

zeum udvarán, a bányász emlékműnél.  

Az év zárásaként elmondhatjuk, hogy a rövidebb „szezon” 

ellenére, egyesületünk teljesítette a saját maga számára kitű-

Zsongorkő Baráti Körről  
(„Ismerd meg, tartsd életben, add tovább!”- ZSBK)  
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December elején izgatottan készültek a 

gyerekek Miklós napjára. Verseket, 

dalokat tanultak, festettek, barkácsol-

tak. Megnyitott a Mikulás-posta is: a 

Mikulásnak szánt rajzokat bedobhatták 

a postaládába, remélve, hogy Ő majd 

teljesíti a kívánságokat. December 6-án 

kitisztították a kis csizmáikat, kitették 

a csoportszobák ablakába, és amíg az 

adventi koszorú második gyertyájának 

meggyújtásával foglalatoskodtak, a 

Mikulás tele rakta azokat édességgel. 

A Karácsonyig hátralévő időszakban 

az adventi készülődéssel foglalkozunk. 

Igyekszünk ráirányítani a gyermekek 

figyelmét az elcsendesedésre, a jó cse-

lekedetekre, arra, hogy ennek az ün-

nepnek nem csak az ajándékozásról 

kell szólnia. Ebben segítségünkre van a 

Boldog óvoda program, mely sok gya-

korlati tanácsot ad ehhez. Sajnos a 

járvány miatt sokat hiányoznak a gye-

rekek, vagy ők maguk, vagy a család-

tagok megbetegedése miatt. Reméljük, 

hogy a karácsonyi ünnepségükön már 

mindenki itt lehet és örülhet a kará-

csonyfának, az új játékoknak, eszkö-

zöknek. 

Az óvoda dolgozói és gyermekei min-

denkinek nagyon boldog és egészség-

ben eltöltött ünnepeket kívánnak! 

(Ádám Tünde Anna) 

Óvodai hírek 

Október végén rendeztek Orfűn egy óriás szlalomra keresz-

telt versenyt. Ami 

azt jelentette sokkal 

hosszabb pályán 

mérhetik össze tu-

dásukat a verseny-

zők a szlalom ver-

seny szabályai sze-

rint. 

Ezen a versenyen 

mi kis csapatunk is 

részt vett. Nekem 

külön jól esett, hogy 

a Boros Garage 

tagjai közül többen 

is eljöttek a meg-

szokottnál. A meg-

lepetés viszont az 

volt, hogy fiamat,  

Ifj. Boros Zoltánt is 

beneveztük, így 

végre megint ülhettem mellette a versenypályán, de most ő 

fogta a kormányt. Ebből adódóan kialakult egy kis apa-fia 

versengés.  Nagyszerű hangulatban telt a nap ismételten. Az 

ebéddel, egy bográcsos egy tál étellel,  Miskolczi Gábor 

kedveskedett nekünk, köszönjük. Külön köszönet illeti fő 

támogatónkat Szabó Dávidot a Sza Szi 

Solution  tulajdonosát.   (Boros Zoltán) 

Boros-sok! 

zött elvárásait. Sőt, például a Fesztivál 

sikerén munkálkodva túl is teljesíteni. 

Kivettük a részünk a közösségi és az 

önkormányzati feladatokból. Nyugdíja-

saink, ha kellett – forgalmat irányítot-

tak, gulyást főztek, bort vagy kolbászt 

töltöttek… Köszönjük!  

Jövőre folytatjuk, szeretnénk ezzel a 

lendülettel - végül is csak „30 évesek” 

leszünk. Sikerülni fog - közösségünk-

nek pedig kívánjuk, hogy a vészhelyzet-

ben megtapasztalt összefogás érzését 

sikerüljön átmenteni az elkövetkezendő 

évekre is. Ehhez mindenkinek jó egés-

zséget és a körülményekhez képest bol-

dog karácsonyt kívánunk. Vigyázzunk 

egymásra…  

(Szurcsik József) 

 Tisztelt Kővágószőlősiek!  

A Zsongorkő Baráti Kör minden 

tagja és jómagam nevében szeretet-

teljes ünnepi készülődést, áldott 

karácsonyt, sikerekben gazdag Új-

évet és jó egészséget kívánok!  

Varga Géza 
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Kézenfogva Együtt Tovább Egyesület 

7673 Kővágószőlős, Rákóczi u. 69. 

 A Kézenfogva Együtt Tovább Egyesü-

let céljai: 

1. ) A természeti és kulturális örök-

ség megőrzése, a vidék önfenntartó 

képességének fokozása, a szociális 

gazdaság megteremtése 

Számunkra elsődleges a helyi értékek, 

szokások, hagyományok és termékek 

feltárása, valamint újjáélesztésének 

elősegítése. Ezért törekszünk a helyi 

termékek országos és országhatáron 

átnyúló marketingjének támogatására, 

ösztönözzük a helyi piacok létrehozá-

sát. Térségi szinten összehangolva 

rendezvényeket, programokat szerve-

zünk, illetve részt veszünk azok koor-

dinálásában, mindezt az egyedi tájjel-

leghez igazodó programok megőrzésé-

vel, újjáélesztésével. Fontos számunkra 

a mezőgazdaság termelőképességének 

megtartása, a térség önellátási képessé-

gének növelése is. 

 2.) Környezet- és természetvédelem 

Nemcsak beszélünk róla, hanem te-

szünk is a helyi természeti környezet 

fenntarthatóságának javítása érdeké-

ben. Egyesületünk egyik fókuszában a 

fenntartható életmóddal kapcsolatos 

tudatformálás, az energiatudatos gon-

dolkodás elősegítése, valamint az eh-

hez kapcsolódó programok szervezése 

áll. Törekszünk a megújuló energiafor-

rások jelentősebb mértékű hasznosítá-

sának elősegítésére, mindezt használa-

tuk minél szélesebb körben történő 

megismertetésével, tudatosításával és 

alkalmazásával, illetve mintaprojektek 

megvalósításával. Célunk a helyi ener-

giafüggés csökkentése és az energia-

szerkezet diverzifikálása. Mindezek 

elérése érdekében népszerűsítjük a 

kerékpáros és a tömegközlekedés hasz-

nálatát, valamint ösztönözzük infrast-

ruktúrájuk fejlesztését. 

 3.) Kistérségi kohézió erősítése 

Valljuk: a területfejlesztés javítása 

érdekében szükséges a bevált gyakorla-

tok és a közös megoldások megismeré-

se. A kistérségi kohézió erősítése érde-

kében mind az európai uniós, mind a 

hazai pályázati források felkutatásával 

igyekszünk elősegíteni a régió haté-

kony fejlődését, a közös projektek 

megvalósítását. Céljaink eléréséhez az 

információgyűjtés, -szelektálás, -

rendszerezés, -feldolgozás mellett 

szükségesnek tartjuk egy közös infor-

mációs adatbázis kidolgozását és mű-

ködtetését. Ugyanígy fontos egy helyi 

civil fórum működtetése, műhelyfog-

lalkozások, partnertalálkozók megszer-

vezése, a partnerkapcsolatok létrehozá-

sának ösztönzése. Emellett egyesüle-

tünk szakmai támogatással, a kapcsola-

tok ápolásával és közös projektek ki-

dolgozásával segíti a civil szervezetek 

és a megyei, települési, valamint ki-

sebbségi önkormányzatok együttműkö-

dését, a civil szervezetek munkáját. 

Fontosnak tartjuk a szomszédos, euró-

pai uniós tagállamok társadalmi szer-

vezeteivel folytatott együttműködést, 

mint ahogy az egyesület céljai mentén 

a civil szervezetek, az oktatási, a felső-

oktatási intézmények és az üzleti szféra 

kapcsolatainak fejlesztését. Ehhez köz-

reműködünk a civil szervezetek hazai 

és határon túli rendezvényeken, feszti-

válokon, valamint kiadványokban, az 

elektronikus és az írott szakmai sajtó-

ban való megjelenésében. 

4.) Foglalkoztatás. Munkaerőpiaci 

szolgáltatások feltérképezése a tér-

ségben 

Egy térség fejlődését jelentős mérték-

ben meghatározza a foglalkoztatottság 

szintje, ezért munkaerőpiaci felméré-

sek és adatbázisok készítésével, ezek-

hez kapcsolódóan munkaerőpiaci fog-

lalkoztatási információk nyújtásával, 

minőségirányítási rendszer bevezetésé-

vel segítjük az itt lévő munkáltatókat 

és munkavállalókat. A helyi gazdasági 

és oktatási szereplők körében felmér-

jük a szervezeti kapacitásokat és poten-

ciálokat, a képzési, a munka- és 

gyakornokihely-kínálatot, valamint a 

tanácsadási szolgáltatások iránti igényt. 

Az álláskeresőket munkába állást elő-

segítő képzési lehetőségek megszerve-

zésével, álláskeresési technikák oktatá-

sával segítjük, mint ahogy munka-, 

pálya-, álláskeresési, rehabilitációs, 

helyi (térségi) foglalkoztatási tanács-

adást és munkavállalói képességeket 

fejlesztő csoportos foglalkozásokat is 

szervezünk számukra. Elhelyezkedésü-

ket megkönnyíti az álláskereső klub, a 

rehabilitációs mentori szolgáltatás, 

valamint képzési és állásbörze meg-

szervezése. 

 5.) A hátrányos helyzetű csoportok 

társadalmi esélyegyenlőségének, in-

tegrációjának elősegítése 

Egyesületünk elkötelezett a hátrányos 

helyzetből fakadó problémák mérsék-

lésében, a szociális hátrányok kompen-

zálásában. Ezek érdekében nevelési, 

oktatási, képességfejlesztési feladato-

kat valósítunk meg és az egyesület 

tagtelepülésein tanodákat hozunk létre. 

A hátrányok legyőzése érdekében tuda-

tos életpályaépítést, a továbbtanulást 

közvetlenül segítő tevékenységeket 

biztosítunk az érintetteknek. Egészség-

védelmi programokat, drogprevenciós 

foglalkozásokat tartunk a fiataloknak, 

és mentális fejlődésük érdekében fon-

tosnak tartjuk szabadidős, művészeti és 

sportprogramok, klubfoglalkozások, 

műhelymunkák megszervezését. 

 6.) Az ép és a fogyatékossággal élő 

személyek társadalmi kapcsolatai-

nak erősítése 

Célul tűztük ki a fogyatékossággal élő 

személyek társadalmi elfogadásának 

javítását, érzékenyítő programok meg-

szervezése által társadalmi kapcsolata-

ik erősítését. Az érzékenyítés mind a 

köznevelés rendszerén, mind családon 

belül megtörténhet művészeti, kulturá-

lis, szabadidős és sportprogramok 

megszervezése, lebonyolítása által. 

Elengedhetetlennek tartjuk a fiatalabb 

generáció tagjait megismertetni a fo-

gyatékossággal élők életével, értékei-

vel, ezért is nyújtunk a társadalmi beil-

leszkedést segítő közösségi szolgáltatá-

sokat. Tevékenységünk kiegészül a 

fogyatékkal élők foglalkoztatásának 

elősegítésével és a kapcsolódó szolgál-

tatásokkal, pl. együttműködés más 

civil szervezetekkel, mozgássérült és 

fogyatékkal élő emberek segítése. 

Bemutatkozik a Kézenfogva Együtt Tovább Egyesület 
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Az adventi időben vasárnaponként a szentmiséken gyújtottik 

meg a várakozás gyertyáit. Advent második szombatján 

Kővágótöttös templomának búcsúját ünnepeltük együtt. Ter-

mészetesen a gyerekek örömére Miklós püspök ebben az 

évben is elküldte ajándékait, mindenki kapott aki eljött a 

szentmisére. A már hagyományos agapé a pandémiás előírá-

sok miatt ebben az évben elmaradt. 

A karácsony ünnepi és az év végi háladás ünnepi szentmisék 

a következő időpontokban lesznek: 

December 24-én szenteste 20:00 órakor lesz szentmise. Ka-

rácsony első napján 25-én 9:30 órakor Urunk születése – 

Karácsony ünnepi szentmise, majd Karácsony másnapján – 

vasárnap, a Szent Család vasárnapi szentmise a megszokott 

időben 9:30 órakor lesz. Az év végén 31-én 15:00 órakor 

lesz hálaadó szentmise. Szeretettel hívunk és várunk min-

denkit! 

2022. január 2-án 9:30 órakor lesz az újév első vasárnapján 

az Újévi szentmise, 9:30 órakor. 

Amikor végre eljön az ünnep. Együtt a család. De természe-

tesen van aki magányos, így az ünnep kissé talán nehezeb-

ben megélhető. A karácsony esti pillanatban ránk szakadó 

érzés, olyasmi, amit a hétköznapok során nem érzünk. Sokan 

éljük át ilyenkor a magányt, és sokan a lázas nyüzsgést, a 

zajt, az együttlét örömét, a meghittséget. 

Hozzon az ünnep békét, csendet és szeretetet. Éljük át lega-

lább egy pillanatig a csodát. A karácsony a születés ünnepe. 

Valami most jön létre. Lobbantsunk a szívünkben lángot, s 

hagyjuk, hogy ez a láng eloszlassa az elmúlt időszak sötétsé-

gét! A legszebb ajándék lehet egy mosoly, egy ölelés, vagy 

egy szó: "Szeretlek". 

Mindenkit szeretettel hívunk és várunk, töltsük meg szívün-

ket szertettel, ünnepeljünk együtt! Áldott, kegyelemmel tel-

jes karácsonyi ünnepeket kívánunk! Az újesztendő minden-

kit találjon jó egészségben, hiszen ez manapság a legfonto-

sabb! A 2022 év legyen nagyon boldog, sikerekben, szeretet-

ben gazdag!  

(Tarjányi Zoltán) 

Karácsonyi köszöntő, a Szőlősi Egyházközség információi  

A fotó 2018-ban készült 

 7.) Tudatos felelősségvállalás, önkéntesség tanítása 

A jövő záloga, hogy a fiatalabb generációt szélesebb körben 

megismertessük az önkéntességgel, ezért kifejezetten a fiata-

lokat célzó interaktív workshopokat, rendezvényeket, kerek-

asztal-beszélgetéseket szervezünk. Lehetőséget biztosítunk 

számukra a civil szervezetek működésének feltérképezésére, a 

munkájukba való bekapcsolódásra, megmutatjuk, hogy hol 

találhatják meg az érdeklődési körüknek megfelelő közössé-

geket, esetleg miként alapíthatnak saját szervezetet. 

 

8.) Idősek és nyugdíjasok felkarolása, támogatása 

Egy társadalom értékmérője, hogy miként bánik az idősebb 

tagjaival. Egyesületünknek fontosak azok az emberek, akik 

megteremtették jelenlegi életünk alapjait, ezért szabadidős 

programokkal, kulturális, társas, játékos és mozgásos tevé-

kenységekkel rekreációs lehetőséget teremtünk számukra. 

Prevenciós előadásokat, szűrővizsgálatokat szervezünk a testi-

lelki teljesítőkészség és -képesség helyreállítása, segítése ér-

dekében, és a fiatalok programszervezésbe való bevonásával 

igyekszünk megakadályozni az idősek izolációjának kialaku-

lását.                                                (Schmalczné Klézli Csilla) 
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K iad ja:  

Kővágószőlős  Község Önkormányzata  
Kővágószőlős ,  

Rákóczi  F.  u .  34.  
 

Felelős  k iadó:  
Sándor T ibor  
Kővágószőlős  
polgármestere  

Felelős  szerkesz tő:   
Rónai  Tibor  

Hozzávalók: 

2 dl tejföl 

2 db tojás 

1 teáskanál szódabikarbóna 

Liszt, amennyit felvesz 

1 cs vaníliás cukor 

Csipet só 

Porcukor a hempergetéshez 

Olaj a sütéshaz 

  

Elkészítés:  

A recept nagyszerűsége az 

egyszerűségében rejlik. 

A felsorolt anyagokat a porcu-

kor és az étolaj kivételével jól 

összekeverjük. 

Annyi lisztet adagolunk hoz-

zá, hogy asztalon nyújtható 

legyen. 

Miután összekevertük az 

anyagokat, lisztezett asztalon, 

deszkán kinyújtjuk 3-4 mm 

vastagra. 

A tésztát hosszanti téglalap 

alakúra vágjuk, a közepére 

egy kis lyukat vágunk, amin a 

tészta egyik végét átbújtatjuk, 

mint egy masnit képezve. 

Forró olajban kisütjük, még 

melegen porcukor-

ba forgatjuk. 

  

A recept Etustól származik, 

nagy köszönet érte! 

  

Jó étvágyat! 

 

(Hires Péter ajánlásával) 

Etus csörögefánkja 


